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Siden sidst. 
Generalforsamling 2024.  
Årets generalforsamling blev mest af alt præget af det samme dag indgåede forlig på 
lokalaftalerne, mere om det senere. Regnskabet blev godkendt med et mindre minus 

hvilket skyldes indkøb af ny computer til LPO kontoret. De indkomne forslag blev 
behandlet. Alle der var på valg blev genvalgt. Referatet forventes færdigt i løbet af 

marts måned.  
 
Gæst hos LPO DSB Odense.  

Jeg var i år gæst hos LPO DSB Odenses generalforsamling. Skulle hilse jer alle. Der 
bliver arbejdet på et fælles arrangement i løbet af foråret. Ebbe næstformand i DJ 

havde et oplæg hvor han kom med en opfordring om at passe meget på med de gamle 
indgroede rutiner og vaner, da de i forbundet havde oplevet flere mee too sager hvor 
kollegaer med mange års anciennitet var blevet fyret, fordi de havde lavet noget i 

deres øjne helt uskyldigt og kutymeagtigt overfor en anden kollega. Denne opfordring 
er hermed givet videre.  
 

Nye lokalaftaler.  
Forliget om lokalaftalerne blev underskrevet samme aften efter vores 

generalforsamling, og har hængt på tavlen ved kontoret. De kan altid findes på 
www.lpoarriva.dk eller på SLS. Overordnet set har de nye lokalaftaler primært kostet 
for dem der kører overarbejde på fremmed depot.  

 
OK24  

Der er her de sidste uger indgået forlig på statens område som dækker de udlånte 
tjenestemænd. Rammen er 8.8 % lønstigning. DJ Er nu i gang med 
organisationsforhandlingerne og derefter bliver resultatet sendt til urafstemning 

primo marts måned. Se mere i sidste nummer af jernbane tidende.  
  

Igangværende sager. 

 
Kørende sager (personsager undtaget.) 

 
Brud på uddannelsesaftalen  
Sagen om manglende udbetaling af kørsel på fremmed depot, har efter råd fra 

juristen i DJ ændret fokus til brud på uddannelsesaftalen som kan bevises. Det 
kunne et brud på kørsel på fremmed depot ikke. Pt. Ellers intet nyt i sagen.  

 

 

http://www.lpoarriva.dk/
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Fokuspunkter i lokalaftalerne.  
 

Ny arbejdstidsaftale. 2024-14  
 
Aftale 2019-20 om arbejdstid erstattes af aftale 2024-14. Aftaleændringen udgør følgende hovedpunkter: 

(øvrige vilkår er uændret) 

 

 • Der indføres en ny ret til Lkf. til at afspadsere optjent overarbejde i måneden efter at det er optjent. 

Reglen betyder at lkf. måneden efter, i samarbejde med Tjf. kan placere de afspadseringsdage som 

optjenes.  

 

• Op til 2 måneder om året kan virksomheden dog grundet driftsmæssige forhold annullere denne ret. I 

såfald skal det varsles med 4 uger.  

 

• Kollektiv optjening af UA-tid, 35 timers arbejdsuge og alle øvrige vilkår i arbejdstidsaftalen er 

bibeholdt.  

 

• Regeringens lov om nedlæggelse af St. bededag er indført, hvilket betyder reducering med 7,4 timer af 

den del af UA-tiden der konverteres til ferie. Fremover konverteres således 43 timer og 36 minutters 

UA-tid til ferie, hvor det indtil nu har været 51 timer.  

 

• Der udbetales (fra og med 2024) 0,45% ekstra i løn af den fulde samlede årsløn (alt incl.) som 

kompensation for at St. Bededag mistes. Vi informere mere om dette senere, når det vides præcis 

hvordan denne udmøntning opgøres samt hvordan den finder sted 
       (tekst fra opslag 9 fra områdegruppen) 

 
Punkt I. i aftalen.  
Parterne er enige om, at lokomotivføreren, jf. jernbaneoverenskomsten, maksimalt 

må have 75 timer opsparet på afspadseringskonto. Det er ledelsens ansvar at følge op 
på mængden af opsparet afspadsering, herunder at træffe aftaler med de enkelte 
lokomotivførere om nedbringelse af antallet af afspadseringstimer, såfremt det måtte 

overstige 75 timer.  
 

Britta har bedt mig sende en opfordring til alle, der har mere en 75 timer om at 
få søgt noget afspadsering.  
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Kommende periode. 
OK24 

1 marts stiger fritvalgskontoen 2% fra 5 til 7% (med lønnen i april), dertil stiger 
grundlønnen med 921,9 kroner.  

Jernbanekonference 2024  

6 marts deltager Michael og jeg i BFA jernbanekoncerencen om arbejdsmiljø.  

Områdegruppemøde  

5 marts er der områdegruppemøde.  

Medlemsmøder med DJ  

Jeg har haft en dialog med daglig ledelse i DJ, om at vi får planlagt nogle 

medlemsmøder i Odense. Til dette vil jeg gerne hører om hvad du kunne tænke 
dig at sådan et møde skulle indeholde. Det kunne være OK forhandlinger, 
hvordan sådan noget foregår, eller et hvilket som helst andet emne, du kunne 

syntes ville være spændene. Jeg laver retningsgivende afstemning på facebook for 
dem der er med der.  

 

 

Venlig hilsen  

Morten K. Jørgensen 

Lokalgruppeformand  
LKF-Odense Arriva  
Morten.jorgensen@djtr.dk 

lkfodense@gmail.com 

Telefon: 31141906 


